



USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2024

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 5 (569) Volume . 2017

THE U.S. AND EUROPE: RESPONDING TO NEW CHALLENGES

Oleg Prikhodko

Abstract

The United States and Europe have been facing dramatic challenges in recent years. In the realm of security the most serious issues they are addressing stem from deterioration of the European security caused by the conflict in Ukraine, the Middle East crises that generating uncontrolled flows of refugees and migrants to the EU countries and providing fertile ground for Islamist terrorist attacks on the European soil. The outcome of the referendum on Brexit and the profound internal crisis in the European Union manifested by the rise of Euroskeptic trends exacerbate the situation. The essay scrutinizes the impact of the shifts in the global security environment and the U.S. foreign policy priorities on the U.S. strategy towards Europe. Probable implications of the changes in the EU political development and Donald Trump's win in the U.S. presidential election for the transatlantic relationship are considered in the article. The author has attempted to determine to what extent the ongoing trends in these relations are inherent, and in what measure revisiting of the U.S. policy towards Europe could be shaped by circumstantial causes. The U.S. attitude towards the European defense integration has been analyzed with emphasis on the question whether Washington would follow the approach of the previous administrations or prefer to take a new one.

Keywords list (en): the United States, the Obama Administration, Donald Trump, NATO and EU security, European defense cooperation

Date of publication: 09.05.2017

Citation link:

Prihodko O. THE U.S. AND EUROPE: RESPONDING TO NEW CHALLENGES // USA & Canada: Economics – Politics – Culture. – 2017. – Issue 5 (569) C. 5-22 .

URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000568-4-1-ru/>

США И ЕВРОПА: В ПОИСКАХ ОТВЕТА НА НОВЫЕ ВЫЗОВЫ

Приходько Олег Владимирович

Аннотация

В последние годы США и Европа сталкиваются с новыми вызовами, которые стали следствием ухудшения военно-политической ситуации в Европе в результате обострения противоречий между Россией и Западом. Причина такого положения дел - украинский конфликт, кризисы на Ближнем Востоке, провоцирующие неконтролируемый поток беженцев и мигрантов в страны ЕС и создающие почву для террористических нападений на европейской территории, а также глубокий внутренний кризис в самом Евросоюзе и итоги британского референдума по брек-ситу. В статье анализируется влияние изменений в глобальном балансе сил и сдвигов в региональных приоритетах США на американскую политику в Европе, даётся оценка возможных последствий происходящих изменений в политической эволюции ЕС и избрания Д. Трампа президентом США для трансатлантических отношений. Предпринята попытка выяснить, насколько нынешние перемены в этих отношениях носят закономерный характер, а в какой мере трансформация политики Вашингтона на европейском направлении при новой администрации может быть подвержена воздействию временных и субъективных факторов. Особое внимание уделено выявлению преемственности и новизне в американском подходе к вопросу о европейской оборонной интеграции.

Ключевые слова: итоги работы администрации Обамы, повестка дня для Д. Трампа, европейская безопасность, НАТО в структуре европейской оборонной интеграции

Дата публикации: 09.05.2017

Ссылка для цитирования:

Приходько О. В. США И ЕВРОПА: В ПОИСКАХ ОТВЕТА НА НОВЫЕ ВЫЗОВЫ // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2017. – Выпуск №5 (569) С. 5-22 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000568-4-1-ru/>